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PROTOKÓŁ nr 2/2024 

z posiedzenia  

Zarządu Lubelskiego Wojewódzkiego Związku Szachowego 

z dnia 11 lutego 2024 r. 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Marek Uściński – Prezes Zarządu 

2. Grzegorz Pańko – Wiceprezes Zarządu 

3. Paweł Krasuski – Skarbnik Zarządu 

4. Zbigniew Pyda – Przewodniczący Kolegium Sędziów 

5. Sławomir Leszek – Administrator Centralnego Rejestru PZSzach ds. 

klasyfikacji i ewidencji  

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Dyskusja nad problemem dotyczącym spraw związanych z zatwierdzaniem rozegranych 

turniejów szachowych do celów klasyfikacyjnych. 

5. Omówienie planu działania w związku z organizacją przez Związek 

Międzywojewódzkich Mistrzostw Młodzików Strefy Lubelsko-Podlaskiej oraz 

Eliminacji do Mistrzostw Polski Juniorów Strefy Lubelsko-Podlaskiej. 

6. Omówienie stanu przygotowań do turnieju finałowego Lubelskiej Wojewódzkiej Ligi 

Szachowej Juniorów.  

7. Sprawy bieżące. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 Zebranie otworzył prezes Marek Uściński. 

 

Ad. 2 Stwierdził, że Zarząd Lubelskiego Wojewódzkiego Związku Szachowego obraduje w 

składzie 3 osób. Nieobecny Zbigniew Prokopiuk. W charakterze zaproszonych gości, w 

posiedzeniu biorą udział Zbigniew Pyda Przewodniczący Kolegium Sędziów oraz Sławomir 

Leszek Administrator Centralnego Rejestru PZSzach ds. klasyfikacji i ewidencji. 

 

Ad. 3 Zebrani jednogłośnie przyjęli, zaproponowany przez prezesa porządek obrad. 

 

Ad. 4 Zarząd Związku dyskutował nad problemem, jaki pojawił się w ostatnim czasie, 

dotyczącym zatwierdzania norm na kategorie szachowe. Ściślej ujmując dyskusja powstała w 
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związku z wnioskiem jednego z organizatorów i sędziów turnieju szachowego, który po 

niespełna dwóch latach wystąpił o nadanie kategorii szachowych zawodnikom, którzy, według 

złożonego wniosku wypełnili normy na kategorie okręgowe. Administrator, Sławomir Leszek 

kierując się faktem zatwierdzenia turnieju przez PZSzach nadał kategorie szachowe pomimo 

braków formalnych złożonego wniosku. W wyjaśnieniach, jakie złożył podczas posiedzenia 

powiedział, że według niego sprawa nie jest do końca oczywista, ale z uwagi na zajęte 

stanowisko przez Michała Wejsiga również i on dokonał wpisu zdobytych kategorii 

okręgowych. Dodał, że złożony wniosek nie był kompletny, brakowało podpisów 

zainteresowanych zawodników, nie załączono regulaminu turnieju. Opłaty za turniej zostały 

uiszczone ze zwłoką. Paweł Krasuski zwrócił uwagę na niespodziewane wyniki końcowe. 

Zwyciężył zawodnik z IV kategorią szachową wyprzedzając innych, utytułowanych szachistów. 

Upływ czasu, po którym turniej został zgłoszony powoduje, że ustalenie faktycznego jego 

przebiegu jest niemożliwe. Zbigniew Pyda podzielił poglądy poprzedników, mówiąc, że cała 

sprawa jest co najmniej podejrzana. Jednakże z uwagi na fakt, że turniej został zatwierdzony 

przez PZSzach nie należy toczyć sporu, lecz zastanowić się, w jaki sposób uniknąć podobnych 

sytuacji w przyszłości. Powiedział także, że PZSzach ma dobrą opinię o sędziach szachowych z 

województwa lubelskiego, chociaż w przeszłości zdarzały się fałszerstwa w składanych 

wnioskach o nadanie kategorii szachowych i rankingach. Warto tę dobrą ocenę utrzymać aby 

przyszła współpraca rozwijała się z korzyścią dla Związku, sędziów i wszystkich szachistów. 

Obiecał zwrócić uwagę na zaistniały problem p. Michałowi Wejsigowi, z którym w najbliższym 

czasie będzie miał osobisty kontakt. Marek Uściński zaproponował aby w związku z zaistniałą 

sytuacją opracować, na potrzeby Związku, szczegółowy regulamin nadawania kategorii 

szachowych, który, po jego uchwaleniu powinien się znaleźć na naszej stronie internetowej. 

Ponadto, zaproponował wystąpienie do władz PZSzach o zmianę regulaminu klasyfikacyjnego w 

zakresie doprecyzowania przepisów wskazując czas do złożenia wniosku o zatwierdzenie 

turnieju i uzyskiwanie kategorii. Grzegorz Pańko zaproponował aby Kolegium Sędziów 

przypomniało aktywnym sędziom o ich podstawowych obowiązkach oraz, że ważne jest ich 

etyczne postępowanie w sprawach opracowywania i przesyłania sprawozdań i wniosków z 

sędziowanych turniejów. Zarząd jednogłośnie przyjął do realizacji wnioski zgłoszone przez 

prezesa Marka Uścińskiego. 

 

Ad. 5 W związku z przypadającą na nasz Związek organizacją Międzywojewódzkich Mistrzostw 

Młodzików Strefy Lubelsko-Podlaskiej oraz Eliminacji do Mistrzostw Polski Juniorów Strefy 

Lubelsko-Podlaskiej należy ustalić gdzie i kiedy będziemy chcieli zorganizować powyższa 

turnieje. Paweł Krasuski powiedział, że rozmawiał wstępnie z kierownictwem Ośrodka 

Wypoczynkowo - Szkoleniowego w Zagłęboczu powiat łęczyński, gmina Ludwin. W rozmowie 
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uzyskał zapewnienie, że prowadzący Ośrodek są w stanie zorganizować naszą imprezę 

szachową. Paweł Krasuski zasugerował, że mógłby to być 11-15 września, zaś turniejem 

Eliminacje do Mistrzostw Polski Juniorów. Grzegorz Pańko zgłosił gotowość zorganizowania, 

jeszcze przed wakacjami Międzywojewódzkich Mistrzostw Młodzików. Turniej zostałby 

rozegrany w Zamościu w dniach 14-16 czerwca. Prezes LWZSzach pozytywnie ustosunkował 

się do zgłoszonych propozycji i jednocześnie zwrócił uwagę aby regulaminy turniejowe zostały 

opracowane z odpowiednim wyprzedzeniem i zaaprobowane przez Zarząd. Dopiero po tym 

możliwe jest ich umieszczenie na naszej stronie internetowej i w portalu chessarbiter. Wobec 

braku innych głosów, zostało zarządzone głosowanie nad złożonymi propozycjami. W jego 

wyniku przyjęto jednogłośnie złożone propozycje organizacji Międzywojewódzkich Mistrzostw 

Młodzików Strefy Lubelsko-Podlaskiej oraz Eliminacji do Mistrzostw Polski Juniorów Strefy 

Lubelsko-Podlaskiej. 

 

Ad.6  Paweł Krasuski złożył sprawozdanie z przebiegu Lubelskiej Ligi Szachowej Juniorów. 

Powiedział, że  kilka miejsc, w których można będzie przeprowadzić rozegrano 6 turniejów w 

Goździe Lipińskim k. Biłgoraja, Zamościu Białej Podlaskiej, Lubartowie, Radzyniu Podlaskim i 

Chełmie. Zostali wyłonieni zwycięzcy w poszczególnych kategoriach wiekowych wśród 

dziewcząt i chłopców. Zwycięzcy otrzymali dyplomy, medale i książki o tematyce szachowej. 

Wszyscy pozostali uczestnicy rozgrywek otrzymali pamiątkowe dyplomy. Turniej finałowy, do 

którego zakwalifikowali się zwycięzcy z poszczególnych zawodów zostanie rozegrany w 

Lubartowie.  

Prezes LWZSzach powiedział, że należy opracować regulamin turnieju finałowego i przedłożyć 

do zatwierdzenia Zarządowi Związku.  

Po krótkiej dyskusji Zarząd jednogłośnie zaaprobował miejsce i sposób przeprowadzenia 

turnieju finałowego Lubelskiej Ligi Szachowej Juniorów.  

 

Ad.7 W sprawach bieżących nie poruszono żadnych tematów.  

 

Ad.8 Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad Prezes Zarządu Marek Uściński 

zakończył posiedzenie. 

 

 

 


